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Stát 
přišel jen 

za leden na 
daních odhadem až o

150
milionů korun.

Zahraniční sázkovky totiž dosud nemají  
českou licenci, a proto nemohou platit daně.

Zaorálkův úřad  
napadli hackeři
E-mailové účty minis-
terstva zahraničí čelily 
v posledních měsících 
sofistikovanému útoku 
zatím neznámých hacke-
rů. Přestože stáhli stovky 
dat, utajované skutečnosti 
neunikly, tvrdí úřad. str. 2

Banky loni vydělaly 
nejvíce v historii
Peněžní ústavy vydělaly 
loni 74,5 miliardy korun, 
nejvíce v historii a zhruba 
o 14 procent více než za rok 
2015. Za příznivá čísla vděčí 
finančníci hlavně prodejům 
podílů v kartové organizaci 
VISA, své však udělal i půjč-
kový boom a lepší kondice 
dlužníků. str. 6

Realitka Sotheby’s má  
v Česku novou majitelku
Prodej nemovitostí boha-
tým kupcům přes realitní 
kancelář Sotheby’s Interna-
tional má v Česku, na Slo-
vensku a v Chorvatsku nově 
pod palcem realitní byznys-
menka Ilona Mančíková. 
Plánuje na trhu vytvořit 
novou jedničku.  str. 6
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Prima sezona
Skiareálům se skvěle 
daří, pomáhají pravé 
zimní počasí i vysoké 
investice z minulých 
let.

BYZnYS
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maRtin čaban:

Jak říká @SlavekSobotka, vlá-
da jede tři roky bez skandálu. 
když teda nepočítáte me-
gastřet zájmů. a Čapí hnízdo. 
a okd. a binec kolem policie.

twitter.com/e15news

exkluzivně na

na vlastní kůži
Sedm perel tuniska 
aneb co v turistickém 
rezortu nezažijete.

Státu utíkají 
miliony z hazardu

BYZnYS / str. 4
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Nekonečný boj
Z pětapadesáti nelegálních sázkových webů 
v češtině provozovaných z Kypru či Gibraltaru 
se státu podařilo eliminovat činnost zhruba 
čtyř pětin z nich. To není málo. Otázkou je, co 
bude se zbylou desítkou webů, které hrají mrt-
vého brouka. Doba, za kterou je může minister-
stvo financí nechat odstřihnout od internetu, se 
kvůli zákony daným lhůtám správních řízení 
může protáhnout až na čtyři měsíce. Mezitím 
ale nebude nic dotyčným provozovatelům brá-
nit založit nové nelegální stránky a provozovat 
je další čtyři měsíce. A tak pořád dokola. Hon 
státní kočky se sázkovou myší může začít.

Co se povedlo Andreji Babišovi v čele minis-
terstva v tažení proti nelegálním hazardním 
webům, to si promptně pokazil výroky o „zko-
rumpované pakáži, která točí na objednávku“ 
na adresu tvůrců pořadu Reportéři ČT. Taková 
obvinění by měla být doložena, nejlépe u soudu. 
Protože pak možná majiteli Agrofertu nezbu-
de nic jiného než jakožto autor výroku „Sorry 
jako, proč bych vám měl sdělovat své příjmy?“ 
prohlásit směrem na Kavčí hory „Sorry jako, 
omlouvám se.“

Než by ale soud rozhodl, bylo by dávno po vol-
bách a nynější lídr předvolebních průzkumů 
předsedou vlády. Dokážete si představit situaci, 
kdy by v čele státu stál nejen k omluvě odsou-
zený prezident, ale zároveň i premiér? Sorry 
jako… to je moc.

n Stejným útokům čelily 
v poslední době i další 
státy. O incidentu bude 
příští týden jednat vláda.

Pavel Otto

Sofistikovanému útoku zatím 
neznámých hackerů čelily v po-
sledních měsících e-mailové účty 
ministerstva zahraničí. Napade-
ny byly i schránky šéfa rezortu 
Lubomíra Zaorálka (ČSSD) a jeho 
náměstků. Přestože byly staženy 
stovky dat, utajované skutečnosti 
neunikly, tvrdí úřad. 

Incident se provalil v oka-
mžiku, kdy politici debatují 
o zvýšení pravomocí Vojen-
ského zpravodajství. Podle 
novely zákona projednávaného 
Poslaneckou sněmovnou se 
má tajná služba zabývat právě 
kybernetickou obranou, tedy 
sledováním internetu včetně 
elektronické komunikace.

„Ministerstvo zahraničí se 
stalo terčem kybernetického 
útoku. Jsme jím dlouhodobě 
a není to nic výjimečného. Nové 
je to, že od začátku ledna byl 
jeden z útoků částečně úspěšný. 
Pronikli do e-mailových účtů 

desítek zaměstnanců minis-
terstva včetně mě a vedoucích 
pracovníků,“ řekl Zaorálek. Bez 
bližších podrobností dodal, že 
za útokem stojí „nějaký“ zahra-
niční stát. „Způsob velmi připo-
míná útok, který byl proveden 
na systém Demokratické strany 
v USA,“ poznamenal.

Pokud mohli počítačoví piráti 
delší dobu nepozorovaně staho-
vat data z e-mailů ministerstva, 
mohlo mít podle expertů chybně 
nastavený bezpečnostní systém. 
Stejné útoky byly v posledních 
měsících zaznamenány v řadě 
států.

Zaorálek odmítl, že by došlo 
k úniku citlivých dat. „Úřad má 
jeden vnitřní systém, do které-
ho se nepodařilo proniknout. 
Nedošlo ke kompromitování 

utajovaných skutečností,“ 
uvedl. 

Premiér Bohuslav Sobotka 
(ČSSD) chce případ důkladně 
vyšetřit. „Požádal jsem ministra 
zahraničí, aby o této záležitos-
ti informoval na nejbližším 
zasedání vlády. Přizvu i ředitele 
Národního bezpečnostního úřa-
du, v jehož kompetenci je oblast 
kybernetické bezpečnosti,“ uvedl. 

Útok se podařilo odhalit díky 
bezpečnostní kontrole. Po jeho 
odhalení vznikla vyšetřovací 
skupina pod vedením Národní-
ho centra kybernetické bezpeč-
nosti odštěpeného od NBÚ. Jsou 
v ní také Zaorálkovi podřízení 
a zástupci zpravodajských 
služeb. Společně mají navrh-
nout opatření, která by takovým 
věcem zabránila.

Zaorálkův úřad i jeho 
e-mail napadli hackeři

Protagonisté dne

lubomír Zaorálek

miniStr zahraničních věcí

radim reZek

řeDitel firmy flatio

tomáš Budník

generální řeDitel o2

při útoku hackerů na e-mailové 
schránky ministerstva sice nedošlo 
k úniku citlivých dat, útok však 
ukazuje na skulinu v systému.

str. 2

Úspěšný realitní start-up získal od 
investorů další kapitálovou injekci, 
což mu umožnilo rozjet zahraniční 
expanzi.

str. 5

zisky společnosti rostly i v loňském 
roce, a to o téměř čtyři procenta. 
Na českém trhu vykázala zisk 
necelých 5,3 miliardy korun.

str. 8

Zápisník  
Dušana Kütnera

PreZident miloš Zeman včera jmenoval nové členy bankovní rady české národní banky oldřicha Dědka 
(vlevo) a marka moru (druhý zleva). V sedmičlenné radě nahradí Pavla Řežábka a lubomíra lízala, kterým v úno-
ru vyprší mandát. Prezident Zeman si na snímku připíjí s guvernérem čnb Jiřím Rusnokem.  náZorY str. 11
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po hackerském útoku na ministerstvo zahraničí se začali někteří poslanci 
přimlouvat za přijetí novely o vojenském zpravodajství. odborníci přitom před 
návrhem v posledních dnech varovali. podle nich přinese extrémní zvýšení 
rizika možného zneužití údajů, a to prakticky bez vnější kontroly.  
Že v předloze nejsou zakotveny kontrolní pravomoci, si myslí i premiér 
Bohuslav Sobotka.

Poslanci volají  
po větší ochraně



n Miloš Zeman má 
cestu na Pražský hrad 
oproti dalším pří-
padným uchazečům 
o post hlavy státu 
umetenou. Zkřížit 
by mu ji mohlo snad 
jenom hnutí ANO 
s vlastním prezident-
ským kandidátem.

Jana Havligerová

Představte si běh na dlou-
hou trať s hromadným 
startem.  Zatímco ostatní 
uchazeči o prezidentský 
post – rozhodně ti, kteří 
už kandidaturu ohlásili, se 
budou tlačit na startovní 
čáře, Miloš Zeman už o kolo 
povede. Pokud se rozhodne 
do boje jít, bude mít mini-
málně dvě výhody. 

Příliš si nemusí lámat hla-
vu se sběrem podpisů pod 
petiční archy. Této kampaně 
by se patrně, stejně jako při 
minulé volbě, ujala Strana 
práv občanů. Setkání s jejím 
vedením má prezident v plá-

nu koncem tohoto týdne. 
Vyloučit se nedá ani to, že 
opět vznikne senátorská 
iniciativa a v horní komoře 
parlamentu se najde deset 
podpisů, které by rovněž 
Zemanovi umožnily na Hrad 
kandidovat. 

Výhodou číslo dvě jsou 
současná turné hlavy státu 
po krajích. I když prezident 
popírá, že mají cokoli spo-
lečného s vedením kampaně 
za jeho znovuzvolení. „Je to 
součást velice úspěšných 
prezidentských povinností, 
neboť prezident, který se 
uzavírá za hradby Hradu 
nebo za zdmi lánského 
zámku, je prezident, který je 
odtržený od normálních lidí 
a zůstává ve společenství 
nenormálních lidí, kteří se 
jmenují politici,“ tvrdí Ze-
man. Jako předzvěst volební 
kampaně ovšem spanilé 
jízdy po krajích chápou i ně-
kteří prezidentovi spolupra-
covníci. Přesto stále platí, že 
definitivní verdikt k opě-
tovné kandidatuře oznámí 
prezident 10. března. Na tom 
nic nemění ani jeho včerejší 
porada s hradními poradci.

Prezidentské volby: 
Zeman má před 
ostatními náskok
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tramvaje na dědině. nové tramvajové spojení by začínalo 
v Divoké Šárce a končilo ve stanici Dědinská.
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Analýza vypracovaná Institu-
tem plánování a rozvoje počí-
tá s tím, že by v Praze mohlo 
dojít k výstavbě minimálně 
pěti nových tramvajových 
tratí. Zda k výstavbě některé 
z nich opravdu dojde a na ko-
lik by vyšly, však není jasné. 

Mezi navrhovanými 
trasami jsou například trať 
do Suchdola, trať z Prahy 6 
do Bohnic nebo prodloužení 
kolejí až do Štěrbohol k ob-
chodnímu centru. V minulos-
ti se mluvilo rovněž o pro-
dloužení trati z Barrandova 
ke Slivenci. 

Zřejmě největší zásah 
do městské infrastruktury by 
bylo tramvajové propojení 
Prahy 6 z oblasti Podbaby 
do Prahy 8, ve špičce Císař-
ského ostrova by vznikl nový 
most přes Vltavu pro tram-
vaje, pěší a cyklisty. Nahoru 
do Bohnic by pak tramvaje 

jely 980 metrů dlouhým tune-
lem, který by ústil v Mazur-
ské ulici, kde by byla zastávka 
před obchodním centrem. 
Vybudování trasy by výrazně 
zkrátilo cestování z Bohnic 
na Vítězné náměstí v Praze 6. 
Lidé by jeli 13 minut bez pře-
stupu, zatímco nyní jim cesta 
trvá až 40 minut a musejí 
několikrát přestoupit.

Bohnice by mohly tramva-
je propojit rovněž s Koby-
lisy, jezdily by ke stanici 
metra. Tady by byla nová 
trasa napojena na současnou 
tramvajovou síť. Posledním 
návrhem je vybudovat od-
bočku z Malovanky na Stra-
hov. Měřila by 1250 metrů 
a končila by u stadionu 
v navržené smyčce Stadion 
Strahov. 

Ani v jednom případě ne-
bylo o stavbě zatím definitiv-
ně rozhodnuto. /čtk/

tramvajová síť se 
do budoucna rozšíří 

Odpadkové koše budou 
na solární energii
Město si v rámci projek-
tu smart city na půl roku 
pronajme třicítku solárních 
odpadkových košů. Zaplatí 
za to skoro dva miliony 
korun. Dodavatel zajistí in-
stalaci nádob a následný sběr 
údajů mimo jiné o spotřebě 
energie o četnosti svozů nebo 
nutných opravách. 

K Lítačce už nebudou 
potřeba osobní údaje 
Pražští radní schválili zave-
dení karty pražské MHD Lí-
tačka bez evidence osobních 
údajů. U již vydaných karet 
budou moci držitelé požádat 
o vymazání informací ze sys-

tému. Nové možnosti začnou 
platit ode dneška. Zavedení 
anonymizované karty si 
vyžádali cestující. V případě 
vydání tohoto typu lítačky 
bude jméno s fotografií vytiš-
těno pouze na kartě.

Obnova Stromovky jde 
do finále
Dokončení obnovy par-
ku Stromovka vyjde asi 
na 41 milionů korun. Práce se 
uskuteční v její střední části, 
kde budou opraveny cesty, 
vysázeny stromy a keře nebo 
přibudou lavičky. Nynější re-
konstrukce navazuje na loni 
dokončenou opravu zdejších 
rybníků, jejichž odbahně-
ní a obnova břehů vyšly 
na 9,1 milionu korun. /čtk/

Krátce

Premiér Bohuslav Sobotka 
(ČSSD) včera vyzval vice-
premiéra a ministra financí 
Andreje Babiše (ANO), 
aby veřejnosti objasnil své 
minulé příjmy. Nejasnosti 
kolem Babišových ma-
jetkových poměrů podle 
premiéra nesmějí zatěžo-
vat činnost vlády a autoritu 
ministerstva financí. 

Podle Sobotky panují 
nejasnosti kolem půvo-
du Babišova majetku. 
„Je zbytečné, aby těmito 
podezřeními byla zatěžo-
vána činnost celé vlády 
a zpochybňována autorita 
ministerstva financí jako 
úřadu, který má mimo jiné 
dbát na řádný výběr daní,“ 
uvedl premiér. „Ministr 

financí by měl co nejdříve 
celou věc transparentně 
vysvětlit a neposkytovat 
prostor pro útoky opozice 
na svou osobu i na vládu 
jako celek,“ doplnil.

Opoziční ODS včera 
vyzvala Sobotku, aby 
nejasnosti kolem Babišova 
majetku řešil. Podle strany 
je nutné, aby se situace 
vyjasnila, pokud má být 
zachována důvěra občanů 
v politiku.

Pochybnosti o Babišově 
majetku souvisejí s náku-
pem dluhopisů Agrofertu 
za 1,482 miliardy korun, 
ke kterým došlo v roce 
2013. Babiš kvůli nákupu 
dluhopisů čelí i trestnímu 
oznámení. /čtk/

Sobotka chce, aby Babiš 
vyjasnil původ svého majetku

Ministr financí a předseda 
hnutí aNo andrej Babiš 
podává stížnost na Českou 
televizi. důvodem jsou pořady 
168 hodin a Reportéři Čt, 
v nichž se ho novináři ptali 
na nesrovnalosti v příjmech 
a nákup dluhopisů agrofertu. 
podle Babiše jsou pořady 
účelové a jejich autoři zko-
rumpovaní. podle dramaturga 
Reportérů Čt Marka Wollnera 
má Babiš na stížnost právo, 
pro Český rozhlas ale odmítl 
výroky o „zkorumpované 
pakáži“. vedení Čt bude chtít, 
aby vicepremiér svá tvrzení 
doložil, nebo se omluvil.

Babišovi se nelíbí 
pořady Čt 

vyšetřování 
skončilo 
trestními 
oznámeními 

Trestní oznámení sněmovní 
vyšetřovací komise k reor-
ganizaci policie míří na ža-
lobce Petra Šeredu z Vrchní-
ho státního zastupitelství 
v Olomouci a skupinu vyšet-
řovatelů Generální inspekce 
bezpečnostních sborů 
(GIBS), uvedla včera Česká 
televize. Předseda komise 
Pavel Blažek (ODS) sdělil, 
že obě trestní oznámení již 
podepsal a odeslal. Sněmov-
na by se měla s obsahem 
zprávy komise seznámit 
zítra a poté po poradě klubů 
hlasovat o usneseních.

Trestní oznámení se týká 
kauzy zmanipulovaných 
IT zakázek, které GIBS 
s olomouckými žalobci 
vyšetřovala. Bývalý detektiv 
Jiří Komárek v minulos-
ti v souvislosti s touto 
kauzou nařkl policejního 
prezidenta Tomáše Tuhého 
z „brutálního“ úniku infor-
mací. Z vyšetřování komise 
však vyplynulo, že zprávy 
o úniku informací nebyly 
pravdivé a že nikdo z okolí 
Tuhého neposílal varovnou 
SMS o chystaném zásahu 
policie. /čtk/



n Drtivá většina za-
hraničních sázkových 
kanceláří dosud nemá 
tuzemskou licenci. 
Stále tak v Česku ne-
mohou platit daně.

Dušan Kütner
 

Stát udělil první licenci 
zahraniční on-line sázkové 
kanceláři, a to společnosti 
PokerStars. Dalších dvacet 
řízení pak vede. Dokud při-
tom nelegální firmy dosud 
provozující weby v češtině 
z Kypru či Gibraltaru licenci 
nezískají, nemohou ani 
začít konečně platit v Česku 
daně. Stát tak podle odhadu 
tuzemské konkurence přijde 
jen za leden o zhruba 150 mi- 

lionů korun, podle minister-
stva to ale bude méně.

„Odhady této částky jsou 
velmi nepřesné, musíme to 
důkladně zanalyzovat. Jed-
nou z pomůcek bude objem 
sázek v době, kdy již bude 
celý trh legální. To se 
nyní velmi těžce 
stanovuje. Řekl 
bych, že je to 
o řád níže, 
tedy v řádu 
desítek mi-
lionů korun 
měsíčně,“ řekl 
deníku E15 
náměstek minis-
tra financí Ondřej 
Závodský.

Stát hodlá firmy, které 
licenci získají, zdanit zpětně, 
a to v období od Nového roku 
– kdy nové zákony o ha-
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V příštích  
týdnech či měsících  
by stát mohl on-line 
firmám ze zahraničí  

udělit přes

20
licencí.

Na konci loňského roku existovalo podle ministerstva financí 
55 sázkových webů v češtině, které neměly tuzemskou licenci. 
Nové zákony o hazardu by jim měly činnost v dosavadní podobě 
znemožnit. z uvedeného počtu webů kvůli snaze licenci získat 
přerušilo provoz na začátku roku dvacet a dalších devatenáct tak 
učinilo až posléze po upozornění ministerstva financí. Jedenáct webů 
ale vůbec nereagovalo, čímž se vystavují riziku správního řízení. Stát 
zatím zahájil jedno – s firmou provozující on-line loterii lottoland.

většina nelegálních  
webů přerušila provoz

Stát chce zpětně zdanit 
nové sázkové firmy

Prodejna alBert v pražském obchodním centru Galerie 
butovice vyměňovala pokladny kvůli elektronické evidenci tr-
žeb, která se od 1. března začne vztahovat i na maloobchodní 
a velkoobchodní firmy. technik na snímku zapojuje kontrolní 
obrazovku pro zákazníky u nové pokladny.

PŘíPRaVa na EEt

fo
to

 č
tk

zardu vstoupily v platnost 
– do data získání licence. 
Výše zpětného zdanění bude 
záviset i na přístupu firem. 
Výhodu budou mít, když se 
ke zpětnému zdanění při-

hlásí samy. Pokud budou 
vyčkávat, až s nimi 

stát zahájí řízení, 
zaplatí zřejmě 

více.
Minister-

stvo přitom 
nepočítá 
s tím, že by 
se dodatečné 

zdanění týkalo 
období před 

prvním lednem, 
přestože takzvaně 

nelegální firmy působí bez 
české licence a placení daní 
dlouhá léta. Lidé přitom 
u nich utratili podle odhadů 
trhu stejnou částku jako 
u tuzemských firem typu 
Tipsport a Fortuna, což jen 
předloni bylo přes třicet 
miliard korun.

Nezdaňovat zpětně období 
do prvního ledna se stát 
podle Závodského rozhodl 
na základě špatných zku-
šeností z jiných zemí, které 
zdanily delší dobu. Některé 
sázkové společnosti zarea-
govaly tím, že se z byznysu 
stáhly.  více e15.cz

n Začínajícím firmám 
pomůže letos agentu-
ra CzechInvest čtyřmi 
programy. Vybraní 
podnikatelé poletí 
třeba obchodovat 
do Singapuru či Sili-
con Valley. 

Tomáš Stingl

Od narození až po hrani-
ci dospělosti. Začínající 
firmy chce vládní agentura  
CzechInvest provést celým 
jejich mládím. Nabídne 
jim letos čtyři programy. 
„Každá z aktivit se zaměřuje 

na jinou fázi vývoje start-
-upu od samotných začátků 
až po kontakt s investorem,“ 
uvedl generální ředitel  
CzechInvestu Karel Kučera.

Agentura na programy 
CzechStarter, CzechDemo, 
CzechAccelerator a Czech-
-Match vyhradila 142 mi- 
lionů korun. Zájemci, kteří 
uspějí v projektu CzechStar-
ter, podstoupí sedmiměsíční 
trénink podnikatelských 
dovedností. Ten završí dvou-
týdenním pobytem v Silicon 
Valley. 

Projekt CzechDemo pomů-
že začínajícím podnikatelům 
dostat se na mezinárod-
ní veletrhy. CzechMatch 

umožní start-upům setkat 
se s investory, představit jim 
podnikatelský plán a popří-
padě získat 
peníze na další 
rozvoj. Po-
kračování se 
dočká už dříve 
populární 
CzechAcce-
lerator, který 
start-upům 
umožňuje zís-
kat za výhod-
ných podmí-
nek kancelář 
v centrech 
světového byznysu typu New 
Yorku, Singapuru či Londý-
na. Zájemci o účast v pro-

gramu CzechDemo mohou 
posílat přihlášky do 16. úno- 
ra, ve zbylých třech projek-

tech od břez-
na. 

CzechInvest 
nabízel své 
služby začína-
jícím firmám 
už dříve, letos 
je ale rozší-
řil a spojil 
do jednotného 
konceptu. 
„Spustili jsme 
nový portál 
podpora-

start-upu.cz, kde zájemci 
naleznou všechny důležité 
informace na jednom místě,“ 

uvedla Markéta Havlová 
z CzechInvestu. Jsou tam 
uvedena podrobná kritéria 
pro zájemce a budou tam 
upřesněny termíny uzávěrek 
pro přihlášky.

Předseda Asociace malých 
a středních podniků a živ-
nostníků ČR Karel Havlíček 
větší zaměření CzechInvestu 
na začínající firmy vítá. 
„Dokonce si myslím, že by se 
z toho měla stát hlavní náplň 
agentury. Lákat do Česka 
na pobídky zahraniční 
firmy, to už je dneska nošení 
dříví do lesa. Konkurují pak 
českým podnikům, navíc je 
tu už takhle nedostatek pra-
covníků,“ říká Havlíček.

Czechinvest podpoří start-upy 142 miliony

CzechAcclerator 
umožňuje start- 
-upům získat 
za výhodných 
podmínek kancelář 
v centrech 
světového byznysu.

http://zpravy.e15.cz/byznys/obchod-a-sluzby/stat-udelil-prvni-licenci-zahranicni-sazkove-spolecnosti-1328287
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Byt 3+kk, 105.59 m2

ul. Františka Křížka, Praha 7 - Holešovice

Výběrové řízení                                  termín ukončení: 24. 2. 2017 

      Luděk Naglmüller, 777 707 318, 257 314 251
         ludeknaglmuller@naxos.cz   www.naxos.cz

 Minimální KC:
 4.500.000,- Kč

Rozestavěná bytová jednotka v podkroví 
bytového domu o dispozici 3+kk. V sou-
časné době nejsou dokončeny vnitřní 
povrchy příček, nejsou podhledy, pouze 
tepelná izolace bez fólií, nejsou podlahy, 
obklady, zárubně a dveřní výplně (krom 
původních vstupních dveří a dveří na te-
rasu), nedokončeny jsou také rozvody na 
elektro, zařizovací předměty, otopná tě-
lesa, zdroj ÚT a schody do mezonetu. Z 
podkroví bytové jednotky možnost přístu-
pu do nezkolaudované, nesdílené terasy. 

265266/14 inzerce

n Do Vídně či Berlí-
na chce expandovat 
nemovitostní start-up 
Flatio. Finacovali ho 
už investoři angažo-
vaní ve Slevomatu či 
e-shopu Rohlik.cz. Teď 
získal další kapitál. 

Daniel Novák

Po ostřílených investorech 
ze skupiny Enern získal 
realitní start-up Flatio 
novou kapitálovou injekci 
od společnosti Incomming 
Ventures. Firmě zaměřené 
na zprostředková-
vání střednědo-
bých pronájmů 
to mimo jiné 
umožní 
nastartovat 
zahraniční 
expanzi. 
V prosinci 
již firma 
začala pod-
nikat ve Vídni 
a na řadě jsou další 
evropské metropole. 

Flatio hodlá vydělávat 
na zjednodušení procesu 
pronájmu. Láká zákazníky 
na to, že u něj nemusejí řešit 
kauce, osobní prohlídky 
nebo osobní podpis smlou-
vy. Například prohlídky 
zajišťuje virtuální návštěvou 
nemovitosti. 

„Naším plánem je do pěti 
let urvat v Evropě deseti-
procentní podíl na střed-
nědobém trhu s bydlením, 
což odpovídá obratu deset 
miliard korun ročně,“ na-
stínil svou vizi zakladatel 
a generální ředitel Flatia 
Radim Rezek.

Jen ve Vídni lidé za pro-
nájmy bytů na patnáct až 
devadesát dnů vydají přes 
tři miliardy korun ročně, 
odvolává se Flatio na čísla 
Eurostatu. To je o 1,3 miliar-
dy více než v Praze. Jinde je 
trh ještě větší.

„Po Vídni nás bude 
zajímat především Berlín, 

kde se podle analýzy 
za střednědobé 

ubytování utratí 
desetkrát více 
než ve Vídni,“ 
zdůraznil 
šéf start-upu 
Rezek. 

Výši inves-
tice od Incom-

ming Ventures 
strany nezveřejnily. 

Když ovšem do pro-
jektu vstupovala před rokem 
skupina Enern, mluvilo se 
o investici v jednotkách mi-
lionů korun. Enern, k jejímž 
partnerům patří internetový 
byznysmen Tomáš Čupr, 
je spolumajitelem e-shopu 
s potravinami Rohlik.cz či 
jedničky mezi slevovými 
weby Slevomat.cz.  

Jen ve Vídni  
lidé za pronájmy  

bytů na patnáct až 
devadesát dnů vydají přes 

3
miliardy korun  

ročně.

realitní start-up 
Flatio si jde  
pro miliardy 

Ceny startujících podniků 
dál porostou, říká mička

 Chcete s Flatiem ex-
pandovat mimo Evropu? 
V roce 2017 plánujeme 
expanzi do pěti evrop-
ských měst. I ta ale závisí 
na úspěchu či neúspěchu 
Vídně. Mluvit proto o rozší-
ření mimo Evropu je pro 
nás zatím příliš daleko. 

 Považujete Airbnb 
za konkurenci?
Airbnb se – na rozdíl 
od nás – zaměřuje na seg-
ment krátkodobých pro-
nájmů, jako jsou dovolené 
nebo výlety. My máme 
jinou cílovou skupinu, 
soustředíme se na zahra-
niční studenty, účastníky 
pracovních stáží a tak 
podobně. Zkrátka na ty, 
kteří hledají přechodné 
bydlení od jednoho do šesti 
měsíců.

 Jednáte o vstupu 
do dalších projektů? S ja-
kou počítáte úmrtností?
Ano, jednáme. K vyhle-
dávání investic přistupu-
jeme aktivně. Pracujeme 
na tom, abychom měli vždy 
několik dalších potenci-

álně zajímavých investic. 
Úmrtnost ale statisticky 
nepočítáme. Sázíme na to, 
že bude úspěšná více než 
polovina našich investic, 
což znamená, že s určitým 
zhodnocením získáme 
více, než jsme do projektu 
vložili. Některé investice 
jsou dlouhodobé, jiné třeba 
po dvou nebo třech letech 
opustíme. Naším cílem 
je kontinuální a aktivní 
prací hledat firmy, které 
mohou v krátkém časovém 
horizontu několikanásobně 
zvýšit své příjmy.

 Podle čeho si tedy 
investice vybíráte?
Nejdůležitějším kritériem 
je zaměření. To je v na-
šem případě nejčastěji 
e-commerce, potom fáze, 
ve které se projekt nachá-
zí, když se rozhodujeme 
o vstupu, a také samotný 
zakladatel a jeho historie. 

Dále jsou to například 
synergické efekty s dalšími 
investicemi, potenciál trhu 
a konkurence.

 Z jakých zdrojů investi-
ce financujete?
Investice financuji ze 
svých zdrojů získaných 
prodejem části podílu 
ve skupině DRFG. Nicméně 
podíl tam stále mám, takže 
o všech aktivitách vím. 
S Davidem Rusňákem se 
bavíme také o spolupráci 
v investicích třeba právě 
do e-commerce.

  Jak se na trhu projevu-
je přetlak kapitálu?
Přetlak kapitálu se proje-
vuje především ve vyšších 
valuacích. Jeho projevem 
je také velké množství lidí, 
kteří zakládají společnosti, 
aniž by měli alespoň nějaký 
přehled o trhu, na který se 
vydávají. /dnv/

n Mladý byznysmen Michal 
Mička už má za sebou prodej 
podílu v investiční skupině 
DRFG. Nyní se spojil s in-
ternetovým podnikatelem 
Adamem Kurzokem a s no-
vým uskupením Incomming 
Ventures začínají investovat 
do start-upů. 

Sazka ovládla řeckou 
sázkovou firmu OPAP 
Loterijní firma Sazka Group 
se stala hlavním akcionářem 
řecké sázkové společnosti 
OPAP. Ovládá v ní 33 procent 
akcií. Převod schválil řecký 
a kyperský regulátor. Firmu 
Sazka Group založily v srpnu 
skupiny KKCG a EMMA Ca-
pital. Vložily do ní svá aktiva 
v oblasti loterií. KKCG Karla 
Komárka drží ve společném 

podniku Sazka Group 75 pro-
cent, EMMA Jiřího Šmejce 
drží zbytek.  více e15.cz
 

Developer P3 ztrojnásobil 
plochu dokončených budov
Evropský developer P3, jenž 
má téměř třetinu portfolia 
v Česku, loni meziročně 
ztrojnásobil plochu dokon-
čených budov. Dostavěl jich 
patnáct o rozloze 320 tisíc 
metrů čtverečních. Plocha 

pronajatých budov firmě 
vzrostla meziročně o třetinu.

Domácnosti přidaly 
k dluhu téměř sto miliard
Dluhy českých domácnos-
tí za loňský rok stouply 
o necelých 96 miliard korun. 
Finančním institucím lidé 
ke konci prosince dlužili 
1,428 bilionu korun. Zadlu-
žení jen za prosinec vzrostlo 
o 7,6 miliardy korun. /čtk/

Krátce
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http://zpravy.e15.cz/byznys/obchod-a-sluzby/sazka-group-ziskala-tretinu-reckeho-sazkoveho-giganta-opap-1328302


n Růst zisků bankov-
ních domů šel v loň-
ském roce především 
na vrub prodeje podílů 
v kartové organizaci 
VISA. Další peníze už 
bude těžko kde brát.

Jaroslav Bukovský

Bankovní byznys v Česku 
zaznamenal loni rekord. 
Peněžní ústavy vydělaly 
podle předběžných dat 
ČNB 74,5 miliardy korun, 
nejvíce v historii a zhruba 
o čtrnáct procent více než 
za rok 2015. Za příznivá čísla 
vděčí finančníci především 
prodejům podílů v kartové 
organizaci VISA, své však 

udělal i půjčkový boom a lep-
ší kondice dlužníků. 

„Efekt VISA odhaduji 
za celý sektor v rozmezí šesti 
až sedmi miliard korun,“ 
uvádí ekonom 
UniCreditu Patrik 
Rožmberský. 
Jednorázo-
vý výnos 
z prodeje 
by tak stál 
za zhruba 
třemi čtvrti-
nami loňského 
růstu zisků 
českých bank. Jen 
triumvirátu největ-
ších domácích peněžních 
ústavů, České spořitelně, 
ČSOB a Komerční bance, 
přihrál do zisků takřka  
3,7 miliardy korun navíc. Ev-

ropské banky včetně českých 
loni odprodaly americké 
větvi firmy VISA své podíly 
v evropské části. 

Silný růst ekonomiky 
v kombinaci s níz-

kými úroky se 
ale loni odrazil 

i v silnějším 
úvěrovém 
apetitu firem 
i spotřebitelů. 

„Celkový 
objem úvěrů se 

v české ekono-
mice loni zvýšil 

o šest procent, 
což bylo nejrychlejší 

tempo úvěrové expanze 
za posledních pět let,“ říká 
hlavní ekonom Deloitte 
David Marek. Samostatnou 
kapitolou pak byly půjčky 
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n Prodej nemovitos-
tí bohatým kupcům 
v realitní kanceláři 
Sotheby’s Internati-
onal v Česku, na Slo-
vensku a v Chorvatsku 
nově vede Ilona Man-
číková. Chce vytvořit 
novou jedničku trhu. 

Daniel Novák

Tuzemská pobočka globální-
ho obchodníka s luxusními 
nemovitostmi Sotheby’s 
International změnila vlast-
níka. Licenci na provozování 
české odnože mezinárodní 
sítě má nově v rukou realitní 
byznysmenka Ilona Mančí-
ková. 

„Sotheby’s International 
zatím na českém trhu nemá 
dominantní pozici, kterou 
by mohla mít. Hodláme to 
změnit a být jedničkou,“ 
uvedla Mančíková, která 
stála dlouhá léta v čele 

luxusní realitka Sotheby’s 
má novou majitelku

Loňský zisk  
peněžních ústavů  
činil rekordních 

74,5
miliardy korun,  

meziročně o čtrnáct  
procent více.

značku Sotheby’s international založil v roce 1976 aukční dům 
Sotheby’s, teď patří do sítě amerického koncernu Realogy. do něj 
náležejí ještě například celosvětově působící realitní kanceláře centu- 
ry 21 nebo Era, které jsou aktivní i v tuzemsku. v Česku se Sotheby’s 
international musí utkávat s domácí konkurencí. patří k ní třeba 
realitní agentura Svoboda & Williams. ta se v posledních letech kromě 
luxusních realit pustila i do transakcí s komerčními nemovitostmi. 
do byznysu s bydlením pro náročné zákazníky se pod hlavičkou asten 
property dal také obchodník s luxusem vladan Hájek.  

v Česku Sotheby’s čelí 
silné domácí konkurenci

Banky loni vydělaly 
nejvíce v historii

Vývoj zisků českých bank (v miliardách korun)

 Pramen čnB
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55,5
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63,8

60,7
62,5

65,4

74,5

na bydlení, kterých loni Češi 
nabrali o patnáct procent 
více než předloni.

„Zároveň díky příznivému 
ekonomickému vývoji klesají 
ztráty z nesplácených úvě-
rů,“ připomíná Marek. Dluž-
níci tak loni obtížně spláceli 

jen necelých šest procent 
půjček, což znamenalo 
nejlepší platební morálku 
od krizového roku 2009.

Podle odborníků se zis-
kovost bank blíží vrcholu. 
„Retailový byznys jde 
v současnosti spíše dolů 
a nevydělává se ani na po-
platcích, ani na úrocích. 
Poslední baštou zisků tak 
zůstává korporátní bankov-
nictví,“ říká šéf poradenské 
společnosti Partners Petr 
Borkovec. Doposud nejú-
spěšnějším byl pro bankovní 
zisky rok 2015, peněžní 
ústavy tehdy vydělaly přes 
65 miliard korun.

developerské společnosti 
FIM Group. Kromě České 
republiky zahajuje podnika-
telka byznys se Sotheby’s též 
na Slovensku a na chorvat-
ském trhu. 

„Chorvatsko má stále pří-
liš málo zastavěné pobřeží 
na to, jakou má kapacitu,“ 
doplnila. První kancelář 
otevírá ve Splitu, do budouc-
na zvažuje ještě Záhřeb. 
V Česku se pro první rok 
fungování počítá s pobočkou 
jen v Praze. Metropole bude 
tvořit též jádro nabídky. 

Poloviční podíl v české 
části Sotheby’s International 
drží ještě provozovatel heren 
a barů Pavel Kulajta. Právě 
přes něj se realitka dostala 
od minulých vlastníků za blí-
že neurčenou cenu k Iloně 
Mančíkové. „Zatím zůstává 
jako v zásadě neaktivní spo-
lečník, není to jeho hlavní 
byznys,“ dodala Mančíková. 

Sotheby’s International 
se poprvé v Česku objevila 
v roce 2008. Vedl ji někdejší 
bankéř Komerční banky 
Vladimír Gulla. 

jihoČeští rYBáři vysekali na rybníku Dolní velký u no-
vých Hradů prohlubně, aby hnilobné procesy příliš nesnižova-
ly množství kyslíku tam, kde žijí mladé ryby. Rybářství nové 
Hrady obhospodařuje 330 rybníků. 

KySlíK PRo Ryby
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n Skiareálům pomáhá 
jak pravé zimní poča-
sí, tak vysoké investi-
ce z minulých let.

Jan Šindelář

Provozovatelé lyžařských 
areálů na českých horách 
mají letos na čele o poznání 
méně vrásek než v minulých 
letech. Sněhová nadílka 
a slunečné mrazivo jim dávají 
naději, že v dubnu budou 
moci hovořit o nejlepší sezo-
ně minimálně za posledních 
několik let. Zatím takto chvá-
lí především leden, přetlak 
poptávky se dá ale očekávat 
díky prázdninám především 
v únoru. 

„Letošní sezona je zatím 
nejlepší, co máme areál. 
A to je pět let,“ říká majitel 
lyžařského střediska v Oleš-
nici v Orlických horách 
Radko Hartman. 
Na jeho sjezdov-
kách leží kolem 
metru sněhu, 
což by mělo 
bez problé-
mů vydržet 
do dubna. Roli 
v návštěvnos-
ti podle něho 
sehrává i psycho-
logický efekt, kdy 
do hor návštěvníky láká 
zasněžená krajina. 

Podobně hovoří spoluma-
jitel areálu na šumavském 
Špičáku Vladimír Kasík. 

„Podmínky jsou asi nejlepší 
za posledních pět let. To se 
také odrazilo na návštěv-
nosti, lednem se blížíme těm 

nejlepším sezonám,“ 
míní. Vyzdvihuje 

především začá-
tek roku, kdy 

na Šumavě 
napadl metr 
prašanu.

O třetinu 
více návštěv-

níků než minu-
lou sezonu hlásí 

i východokrko-
nošský Skiresort 

Černá Hora–Pec, kde 
mají na sjezdovkách až  
170 centimetrů sněhu. „Dů- 
vodů pro úspěch začátku 
zimy ale vidíme více než 

jen v počasí a lyžařských 
podmínkách,“ uvedla mluvčí 
Zina Plchová. Zmínila hlavně 
investice do lyžařské školy 
a dětských parků. 

Na investice sázejí i ve stře-
dočeském Monínci, kde lze 
podle mluvčího Radka Poláka 
díky moderní technice za-
sněžovat až do plus patnácti 
stupňů. To si ale správci letos 
zřejmě nevyzkoušejí. I na 
Monínci vzrostla návštěvnost 
o třetinu. Proto také počítá-
me s tím, že se nám více než 
padesátimilionová investice 
rychleji vrátí,“ doplnil Polák. 

Co se týká celkových inves-
tic, areály před letošní zimou 
šláply mírně na brzdu. Zatím-
co v létě 2015 vložily do mo-
dernizace či lanovek přes 

miliardu korun, před nynější 
zimou to byly nižší stovky 
milionů. Menší střediska 
na investice po minulých 
málo chladných zimách často 
nemají peníze. Letos se ale 
mohou finančně zahojit. 

Podle průzkumu agentury 
GfK pro CzechTourism se 
v zimě na hory chystá téměř 
čtvrtina populace, zhruba 
2,5 milionu lidí. Vyrážejí tam 
hlavně mladí lidé ve věku 
osmnáct až 25 let, středoškol-
sky či vysokoškolsky vzdělaní 
lidé a obyvatelé větších měst. 
Z nebývalého zájmu těží 
i majitelé restaurací a uby-
tovacích zařízení, například 
v Železné Rudě se v posled-
ních dnech host bez rezerva-
ce neobejde. 

hory hlásí nejlepší sezonu za řadu let

V zimě na hory  
se chystá téměř  

čtvrtina populace, což 
představuje zhruba

2,5 
milionu lidí.

Právě  
v prodeji

srovnání hybridů
Mercedes C 350e vs. Kia Optima PHEV 

264742/50 inzerce

ideál. na horách panují 
patrně nejlepší podmínky 
za posledních pět let, 
shodují se provozovatelé 
lyžařských areálů. to se 
také odráží na návštěv-
nosti. V lednu se přiblížila 
k těm nejúspěšnějším 
sezonám.fo
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exxon mobil

Největší veřejně obchodovaná ropná společnost na světě vytvořila 
ve čtvrtém čtvrtletí čistý zisk 1,68 miliardy dolarů, což je meziroční 
pokles o 39,6 procenta. Firma uvedla, že hlavním důvodem jsou 
mimořádné odpisy ve výši dvou miliard dolarů. Bez nich by podnik 
naopak překonal odhady, pomohly mu hlavně vyšší ceny ropy a nižší 
náklady. zisk na akcii činil 41 centů proti zisku 67 centů před rokem.

nintendo

Japonský výrobce herních konzolí a videoher více než zdvojnásobil 
čtvrtletní zisk na téměř 65 miliard jenů (14,4 miliardy korun), a to díky 
silné poptávce po hrách s pokémony během klíčové vánoční sezony. 
Společnost uvedla, že prodala 14,7 milionu kopií her pokémon Sun 
a pokémon Moon pro přenosné herní zařízení 3dS.

Pfizer

Největší americká farmaceutická společnost hospodařila v loňském 
čtvrtém čtvrtletí s čistým ziskem 775 milionů dolarů po ztrátě 172 milionů 
dolarů ve stejném období předchozího roku. zisk nicméně zaostal 
za očekáváním analytiků, zasáhla ho slabší poptávka po produktech, 
kterým v brzké době vyprší patentová ochrana. /čtk/

Výsledky

n Největší poskytova-
tel telekomunikačních 
služeb na českém 
trhu loni vykázal zisk 
téměř 5,3 miliardy ko-
run, což je nárůst o ne-
celá čtyři procenta.

Karel Pučelík

Společnost O2, která spadá 
pod skupinu PPF nejbohat-
šího Čecha Petra Kellnera, 
zakončila rok mírně rozpa-
čitě. V posledním kvartále 
loňského roku sice vydělala 
jeden a čtvrt miliardy korun, 
přesto je čtvrtletní zisk 
nižší než ve stejném období 
předchozího roku. Důvodem 
jsou podle vyjádření odbor-
níků nejspíš investice do sítí 
rychlého mobilního inter-
netu na Slovensku, firma ale 
konkrétní příčiny neuvedla. 

Za celý loňský rok si 
ale operátor připsal lepší 
výsledek než v roce 2015. O2 
vykázal zisk 5,26 miliardy 
korun, což je růst o 3,6 pro-
centa. Prakticky beze změny 
zůstaly celkové výnosy.

„Telekomunikační trh je 
nadále velmi konkurenční, 
navíc od května se v našich 

finančních výsledcích nega-
tivně projevuje dopad nové 
regulace roamingu. Přesto 
se nám podařilo již druhým 
rokem po oddělení infra-
struktury udržet výnosy 
na úrovni předchozího 
roku a zvýšit čistý 
zisk,“ uvedl ge-
nerální ředitel 
Tomáš Budník. 
Mírně vzrostl 
i počet zákaz-
níků, služby 
O2 začalo 
používat 110 
tisíc nových 
klientů. Jak 
rok zakončili oba 
konkurenti, T-Mobi-
le a Vodafone, bude jasné 
na začátku března.

Nejvíce rostoucími oblast-
mi jsou podle generálního 
ředitele Tomáše Budníka 
segmenty mobilních dat 
a O2 TV. Počet zákazníků vy-
užívajících mobilní internet 
se zvýšil na 15 procent − na 
1,8 milionu, vzrostl i celkový 
datový provoz. I přesto se 
průměrná útrata uživatelů 
datových balíčků snižuje, ze-
jména kvůli rozvoji datových 
služeb. Obliba pevných linek 
naopak dlouhodobě klesá, 
v loňském roce se však tem-

po poklesu oproti předcho-
zím rokům zpomalilo. 

Akcie na zveřejněné vý-
sledky reagovaly pozitivně, 
během dne rostly o 1,79 pro- 
cent a ustálily se na 259 koru-

nách. Akcionáři se mohou 
také těšit na vyšší 

částku, kterou 
jim operátor 

za loňský rok 
chce vyplatit. 
Vedení O2 
navrhuje 
17 korun 

na akcii jako 
dividendu, kro-

mě toho plánuje 
navrhnout rozděle-

ní části emisního ážia 
ve výši čtyři koruny na akcii. 

V budoucnosti musí 
společnost počítat s další-

mi regulacemi trhu. Ztráty, 
které z toho mohou plynout, 
chce firma nahradit vstupem 
do oblasti pojišťovnictví 
a služeb spojených s nově 
zavedenou elektronickou 
evidencí tržeb. S tržními re-
gulacemi se O2 ale i její kon-
kurent Vodafone, potýkali už 
na začátku letošního roku. 
ÚHOS jim vyměřil pokutu 
99 milionů korun.

Český telekomunikační 
úřad také oběma firmám 
nařídil snížení cen dat v LTE 
sítích. Pravomoci reguláto-
rů může posílit i legislativní 
návrh Jana Mládka, který 
chce posílit pozici spotřebi-
telů a tlačit na další snížení 
cen mobilních dat. 
  více e15.cz
 náZorY str. 11

Společnost o2 skončila 
v loňském roce v zisku

Země množství Kurz

austrálie 1 19,027

Čína 1 3,653

dánsko 1 3,633

EMU 1 27,020

chorvatsko 1 3,613

Japonsko 100 22,158

kanada 1 19,219

Maďarsko 100 8,698

Norsko 1 3,040

polsko 1 6,247

Rusko 100 41,925

Švédsko 1 2,859

Švýcarsko 1 25,326

turecko 1 6,641

USa 1 25,120

velká Británie 1 31,376

Kurzovní lístek čnb Platnost od 31. 1. 2017 

název Kurz [Kč] Změna  [%]

cEtv 66,30 -1,49 

ČEz 428,90 1,28 

Erste Bank 765,80 -0,76 

Fortuna 93,50 0,48 

kofola 410,00 -0,49 

kB 885,00 -0,28 

Moneta 82,60 0,49 

o2 cR 259,00 1,37 

pegas 820,00 0,00 

philip Mor. ČR 13 224,00 0,37 

tMR 655,00 0,00 

Unipetrol 192,00 1,05 

viG 611,20 -0,41

Celkový objem (v tisících korun) 623 975

akcie na pražské burze 31. 1. 2017 

Deutsche Bank prala 
špinavé peníze z Ruska
Regulátoři ve Spojených 
státech a Británii vyměřili 
německé bankovní jednič-
ce Deutsche Bank pokuty 
v hodnotě zhruba 630 mi- 
lionů dolarů kvůli praní 

špinavých peněz z Rus-
ka. Klienti banky podle 
regulátorů v letech 2011 až 
2015 nezákonně převedli 
z Ruska kolem deseti mi-
liard dolarů pomocí akcií, 
které nakupovali a pro-
dávali prostřednictvím 
poboček banky v Moskvě, 
New Yorku a Londýně. 

Thajsku stouply příjmy 
z turismu o 11 procent
Thajsko loni navštívilo 
rekordních 32,59 milionu 
zahraničních turistů. 
Příjmy z cestovního ruchu 
tak stouply o 11 procent 
na 2,52 bilionu bátů 
(1,8 bilionu korun). Nejví-
ce turistů do země přijíždí 
z Číny, Jižní Koreje, Japon-
ska, západních států a ze 
sousedních zemí jihový-
chodní Asie. /čtk/

Krátce

Za celý  
loňský rok 

vykázal operátor zisk 

5,26
miliardy korun, 

což je růst 
o 3,6 procenta.
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Vývoj akcií o2 za poslední rok

 Pramen Burza cenných papírů Praha 

280

260

240

220

200
2. 1. 2016 31. 1. 2017
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BLESK PENĚŽENKA

Bez papírování, nutnosti vedení účtu v Bance, platBy zdarma!
Koupíte v trafice, e-shopu a přes sms za 69 Kč

www.bleskpenezenka.cz

1. DoBíjEcí PLAtEBNí KArtA

JaKé má BlesK peněženKa využití?
• Bezpečné online platBy
• Kontrola droBných výdaJů

pozor! nyní za 
aKčních 69 Kč
 platí pro karty s platností do 10/2017

BEZPEČNOST
Žádné propojení  
s vaším účtem

ANONYMITA
Žádné citlivé údaje  

při platbách

KONTROLA
Žádné přečerpání  

do minusu

DOBÍJECÍ PLATEBNÍ KARTA 

CENA 
69 Kč

ExPIRACE KARTY 10/2017

• platBy chytrým telefonem
• univerzální dáreK

265010/31 inzerce

Trump 
zastavil trhy 
v rozletu

Nový americký prezident 
Donald Trump se opět dostal 
do popředí zájmu finančních 
trhů. Tentokrát kvůli aplikaci 
své kontroverzní imigrač-
ní politiky. Zákaz vstupu 
na půdu Spojených států pro 
občany některých zemí vzbu-
dil vlnu rozhořčení a kritiky 
ze strany občanů a domácích 
i zahraničních médií. Na tr-
zích se toto v pátek vyhlášené 
opatření projevilo pondělním 
poklesem světových indexů 
o zhruba jedno procento, což 
představuje největší pokles 
od počátku roku. Propadaly 
se zejména akcie finančních 
institucí, automobilek a aero-
linek.

Podle analytiků Bloom-
bergu má však na nejhorší 
teprve dojít, jelikož další 

Trumpovo plánované ome-
zení imigrační politiky má 
cílit na pracovní víza, která 
ve velkém využívají zejména 
technologické firmy ze Silicon 
Valley jako například Alpha-
bet, Microsoft nebo Amazon. 
Nově by měly tyto společnosti 
nařízeno upřednostňovat 
americké odborníky na úkor 
těch zahraničních. Zatím jde 
pouze o nehotový návrh, ale 
počítá se, že v případě, kdy už 
bude firma nucena najmout 
cizince, bude muset přijmout 
toho nejlépe platově hodnoce-
ného. Obavy z ekonomických 
dopadů na velikány zaměst-
návající desetitisíce lidí jsou 
tak pochopitelně na místě. 

K tématu se vyjádřil i inves-
tiční guru Marc Faber, který je 
též přezdíván „Doktor zkáza“. 
Podle něho bude mít protek-
cionistická politika Donalda 
Trumpa v dlouhodobém 
měřítku za následek pokles 
amerických aktiv a dolaru. Fa-
ber rovněž předpovídá, že rok 
2017 bude rokem zklamání, 
a radí vsadit raději na rozvíje-
jící se trhy, které by podle něho 
měly překonat výkonnost těch 
amerických, které naopak radí 
spolu s dolarem shortovat.

       autor je analytikem Patria finance

Z parketu

Jakub Brukner

n Tempo růstu ekono-
miky eurozóny zrych-
luje, je vyšší než v USA.

HDP eurozóny se ve čtvrtém 
čtvrtletí zvýšil o 0,5 procen-
ta, a jeho růst tak zrychlil 
z 0,4 procenta o čtvrtletí 
dříve. Meziročně se HDP 
zvýšil o 1,8 procenta, vyplývá 
z prvního rychlého odhadu, 
který včera zveřejnil Euro- 
stat.

Za celý rok ekonomika 
vzrostla o 1,7 procenta, ale 
pokud by se vzal v úvahu 
pouze růst ve čtvrtém čtvrt-
letí a přepočetl na celý rok, 
pak loňský růst činil 2,0 pro-
centa. Poprvé od roku 2008 
tak ekonomika eurozóny 
rostla rychleji než ekonomi-
ka Spojených států, kde růst 
HDP po přepočtu na celý rok 
dosáhl 1,9 procenta.

Situace je lepší i v celé 
Evropské unii. Tempo růstu 
v závěru roku zrychlilo 
na 0,6 procenta z 0,5 procen-
ta ve třetím čtvrtletí. Za celý 
rok ekonomika EU vzrostla 
o 1,9 procenta. Zda unie 
dosavadní růst udrží, bude 
záviset na více faktorech. 
V neposlední řadě i na tom, 
zda inflace dále poroste, 
což by mohlo zasáhnout 

výdaje spotřebitelů. Jsou zde 
i politická rizika jako blížící 
se volby ve Francii, Nizozem-
sku a možná i v Itálii.

„Obáváme se, že pro 
eurozónu bude obtížné 
dosavadní tempo udržet. 
Rok 2017 bude ve znamení 
nezanedbatelné politické 
nejistoty,“ poznamenal eko-
nom společnosti IHS Global 
Insight Howard Archer. /čtk/

ekonomika eurozóny se 
loni zvedla o 1,7 procenta

Meziroční tempo růstu spotřebitelských cen v eurozóně v lednu 
zrychlilo na 1,8 procenta z prosincových 1,1 procenta. inflace se tak 
dostala na nejvyšší úroveň za téměř čtyři roky. vyplývá to z prvního 
rychlého odhadu Eurostatu. inflaci podpořily zejména vyšší ceny 
energie. lednový růst spotřebitelských cen překonal očekávání 
ekonomů, kteří jeho tempo podle agentury dpa odhadovali pouze 
na 1,5 procenta. inflace je nejvyšší od února 2013. Evropská 
centrální banka (EcB) usiluje o to, aby se inflace pohybovala těsně 
pod dvěma procenty. 

inflace v eurozóně v lednu 
stoupla na 1,8 procenta

ameriCkému výroBCi motorek Harley-Davidson vzrostl 
ve čtvrtém čtvrtletí čistý zisk o 11,8 procenta na 47,2 milionu 
dolarů. Dodávky motocyklů za celý loňský rok však byly nižší, 
než firma očekávala. Dodávky ve čtvrtém čtvrtletí klesly 
o 11,9 procenta na 42 414 strojů, přesto si Harley na americ-
kém trhu s těžkými motocykly stále drží poloviční podíl. 

HaRlEyE nEtáHly
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n Podpisová akce 
vyzývající parlament 
k přijetí zákona, který 
by zakazoval ratifikaci 
obchodních dohod EU 
s Kanadou a s USA, 
měla nečekaný ohlas.

Téměř devět procent všech 
oprávněných voličů v Ra- 
kousku – 562 tisíce – se po- 
depsalo pod petici namíře-
nou proti obchodním smlou-
vám mezi Evropskou unií 
a Kanadou (CETA) a mezi 
unií a USA (TTIP). Žádostí 

zakázat přijetí těchto dohod 
se teď ze zákona musí zabý-
vat parlament.

Akce vyzývající parlament 
k přijetí zákona, který by 
zakazoval ratifikaci obchod-
ních dohod EU s Kanadou 
a s USA, vyvolala mimořád-
ný ohlas, její organizátoři jej 
označili za „senzaci“. Petici 
podporuje kromě ekolo-
gického hnutí Greenpeace 
i řada politiků včetně pravi-
cově populistické Svobodné 
strany Rakouska (FPÖ) či 
levicové strany Zelených.

Podpisy pod petici sbírali 
odpůrci smluv CETA a TTIP 
v rámci takzvaného volks- 

begehrenu, což je jedna ze 
tří forem přímé demokracie, 
které rakouská ústava umož-
ňuje. Pokud se pod takovou 
peticí během týdne podepíše 
nejméně 100 tisíc voličů, 
musí se jí zákonodárci zabý-
vat, ale nemusí k ní přijímat 
žádné stanovisko.

Že by zákonodárci přání 
účastníků petiční akce vysly-
šeli a přijali normu zakazující 
ratifikaci obchodních smluv, 
je podle rakouského tisku 
nepravděpodobné. Přesto 
je současná situace pro 
rakouskou vládu nepříjemná. 
Zatímco kancléř Christian 
Kern smlouvu CETA podpo-

Půlmilion rakušanů 
odmítl Ceta i ttiP  

peter Navarro, hlavní obchodní poradce amerického prezidenta 
donalda trumpa, prohlásil jednání o volném obchodu mezi USa a EU 
za mrtvá. plánovaná dohoda s názvem transatlantické obchodní 
a investiční partnerství (ttip) měla odstranit některé zbývající překážky 
v obchodních vztazích mezi EU a USa. peter Navarro, kterého trump 
jmenoval do čela Národní rady pro obchod při Bílém domě, označil 
za jednu z hlavních překážek pro obchodní dohodu mezi USa a EU 
Německo. to podle něj prostřednictvím „silně podhodnoceného“ eura 
zneužívá USa i své partnery z EU.

trumpův poradce má 
rozhovory o smlouvě za mrtvé 

ruje, řada členů jeho sociální 
demokracie ji odmítá. Jeden 
z poslanců strany se dokon-
ce sběru podpisů pod petici 
aktivně účastnil.

Debata v parlamentu by 
tak podle rakouských médií 
mohla v sociální demokracii 
vést k rozkolu. Teprve v pon-
dělí se přitom vládní koalici 
socialistů a lidovců podařilo 
zažehnat hrozící rozpad 
kabinetu, a tudíž i následné 
předčasné volby.

Dohodu o volném obchodu 
s Kanadou, kterou loni blo-
koval regionální parlament 
belgického Valonska, by měl 
Evropský parlament ratifi-
kovat 15. února na plenárním 
zasedání ve Štrasburku. To 
by otevřelo cestu k její dočas-
né aplikaci. Definitivně by 
začala dohoda platit až poté, 
co by ji ratifikovaly i národní 
parlamenty členských zemí 
EU včetně toho rakouského. 
/čtk/

výChodní ČáSt iráckého 
mosulu vyčištěná od is-
lámského státu, se pomalu 
probouzí zpátky k životu. 
Jednou z priorit, které si 
stanovily irácké úřady 
a UniCEF, je navrácení dětí 
do škol a oživení vzděláva-
cího systému. od neděle už 
v mosulu funguje třicet škol, 
další se otevřou v nadchá-
zejících týdnech. V západní 
části města jsou však stále 
pod hrůzovládou džihá-
distů statisíce lidí, kteří se 
snaží všemožně uniknout 
(na snímku).  

RoZDělEné měSto
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Trump vyhodil ministryni 
spravedlnosti
Americký prezident Donald 
Trump uvolnil z funkce úřa-
dující ministryni spravedl-
nosti Sally Yatesovou, která 
nesouhlasila s jeho dekretem 
dočasně zakazujícím vstup 
do USA obyvatelům sedmi 
muslimských zemí a pozasta-
vujícím přijímání uprchlíků. 
Proti výnosu protestovala 
velká skupina amerických di-
plomatů a demokratičtí sená-
toři se jej neúspěšně pokusili 
zvrátit v Kongresu. Trump 
už připravuje další opatření 
proti přistěhovalcům pobý-
vajícím v USA legálně.

Mayová věří, že 
brexit zahájí 9. března
Včera zahájené jednání brit-
ského parlamentu o záko- 
nu k aktivaci článku 50 Lisa- 
bonské smlouvy, kterou za-
čne jednání s EU o odchodu 
Británie z evropského svaz-
ku, vážně rozděluje opoziční 
Labouristickou stranu. Její 
lídr Jeremy Corbyn nařídil 
svým poslancům, aby vládní 
návrh podpořili, ale někteří 
zákonodárci odmítli upo-
slechnout. Vláda premiérky 
Theresy Mayové přesto věří, 
že poslanci text nakonec 
schválí a že bude moci zahá-
jit brexit už na summitu EU 
9. března v Bruselu. /čtk/

Krátce

n Pohled na spolu-
práci vůdce Solida-
rity s tajnou policií 
dlouhodobě rozděluje 
polskou společnost.

Experti potvrdili, že rukopis 
legendárního vůdce pro-
tikomunistického hnutí 
Solidarita, prvního přímo 
zvoleného polského prezi-

denta a nositele Nobelovy 
ceny za mír Lecha Walesy 
se shoduje s písmem agenta 
komunistické tajné policie 
pod krycím jménem Bolek. 
Oznámilo to včera na tiskové 
konferenci vedení polského 
Institutu paměti národa.

Podle zástupce polského 
generálního prokurátora 
a šéfa vyšetřovatelů IPN 
Andrzeje Pozorského „není 

pochyb“, že Walesa s tajnou 
policií na počátku sedmde-
sátých let spolupracoval. 
Doložil to dokumenty, mezi 
nimiž je závazek Walesy 
ke spolupráci s tajnou poli-
cií podepsaný jeho vlastním 
i krycím jménem (na sním-
ku) a 17 stvrzenek na peníze 
vyplacené agentu Bolkovi.

Walesa čelil obviněním ze 
spolupráce s tajnou policií 

už v minulosti. Všechna 
opakovaně odmítl a označil 
za lživá a vykonstrovaná 
současnou vládní stranou 
Jarosława Kaczyňského. /čtk/

Walesovo písmo je shodné s agentovým 
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Rizika  
politické  
války o data
Když před pár lety do Česka 
dorazila „mobilní tarifní 
revoluce“ s neomezeným 
voláním a počtem SMS, byl 
nějakou dobu celkem klid. 
Vydražila se nová pásma, 
rozjely se rychlé LTE sítě. 
Jejich široká dostupnost 
a všudypřítomné a levné 
chytré telefony však ukázaly, 
že ony takzvané flat tarify 
zas tak úžasné nebudou. 
Za 749 korun je sice možné 
libovolně volat a psát SMS, 
jenže doba se mezitím 
překlopila k datům. A těch 
český zákazník ve svém „ne-
omezeném“ balíčku dostává 
většinou 1,5 gigabytu. Kdyby 
se nehlídal, při rychlostech, 
které nabízí LTE, je vyčerpá 
za pár minut.

Před zavedením flat tarifů 
operátoři pravidelně hořeko-
vali, že by je něco takového 
snad i zruinovalo. Což se 
tedy nepotvrdilo mimo jiné 
proto, že si našli nový zlatý 
důl právě ve směšně malých 
datových balíčcích. Dnes 
v podstatě opakují totéž, 
i když příklady z okolních 

zemí ukazují, že solidní 
výnosy a zisky operátorů lze 
udržet i při výrazně nižších 
cenách a větších objemech 
dat.

Tuzemští operátoři si 
s cenou 749 korun za flat 
tarif v podstatě postavili 
strop – víc z jednoho zákaz-
níka za jeden měsíc většinou 
nedostanou. Jednou z mož-
ností, jak strop překonat, 
je dokupování dat a změny 
podmínek prováděné tak, 
aby to operátorovi vyhovo-
valo a zákazník se pokud 

možno nic nedozvěděl. 
Požehnání pro tuto praxi se 
už dříve podařilo úspěšně 
prolobbovat sněmovnou. 
Další cestou je aktivní lákání 
zákazníků na podpis dvoule-
tých smluv.

Česko má dnes jedny 
z nejhorších datových tarifů 
v Evropě. Za velké peníze na-
bízejí velice malé porce dat. 
Doprovodným jevem je také 
jedna z nejnižších spotřeb 
dat v Evropě. Logicky – když 
má zákazník málo dat, tak se 
v jejich využívání omezuje 
a hledá volné Wi-Fi sítě. 
Argumenty operátorů, že 

zákazníkům data stačí, pro-
tože stejně více nespotřebují, 
tedy stojí na vodě.

V podstatě totožné a stej-
ně drahé tarify u všech tří 
operátorů navíc vykazují 
jasné známky oligopolu a ja-
kési tiché dohody, podle níž 
si nesmiřitelní konkurenti 
vlastně tak nějak nekonku-
rují. I když – jak kde. Registr 
smluv, který teď čelí ze stra-
ny některých poslanců tlaku 
na okleštění, nám začal pěk-
ně ukazovat, o kolik méně 
za tarify platí firmy či státní 
instituce. Koncový zákazník 
platí mnohonásobky.

Téma se začalo politizovat, 
chytají se Andrej Babiš i Bo-
huslav Sobotka. Proč zrovna 
teď, když je toto téma pro-
blém delší dobu? Volby jsou 
nebezpečně blízko. Možná by 
se ale voliči mohli pana Babi-
še ptát, proč zrovna poslanec 
ANO vzal dokument přímo 
napsaný operátory a protla-
čil jeho znění do legislativy. 
Pan Sobotka by zase voličům 
mohl říci, jaké přesně má 
vztahy s operátory jeho 
ministr Jan Mládek a proč se 
mnoho jeho kroků shoduje 
s tím, co vyhovuje právě 
operátorům. Ministr Mládek 
rovněž letos bude jmenovat 
nové vedení ČTÚ a i z této 
volby bude možné leccos 
usuzovat. Nicméně platí, že 
udělat z těchto funkcí před 
volbami politické trafiky by 
byl obrovský risk.

autor je odborníkem na ict

Komentář

Jan Sedlák
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Tvář dne 

 Naše vláda fungovala tři roky bez 
skandálu a byl bych rád, kdyby to tak 
zůstalo i nadále. Ministr financí by měl co 
nejdříve celou věc transparentně vysvětlit,

řekl o nejasnostech kolem 
příjmů andreje Babiše premiér 
Bohuslav Sobotka 
str. 3
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Glosa

Bude euro? Netěšte se
V bankovní radě ČNB úderem včerejšího dne přečíslili ze-
manovci klausovce. Korektněji řečeno, lidí, které jmenoval 
prezident Zeman, je už v bankovní radě víc než těch, kte-
rým dával důvěru exprezident Klaus. Žádná dramatická 
změna v politice centrální banky se ale nečeká. Prezident 
ve jmenovací řeči vyjádřil naději, že díky Marku Morovi 
a Oldřichu Dědkovi bude mít bankovní rada vyváženější 
postoj než dřív k případnému přijetí evropské měny. 

Oba noví muži nesporně příznivci eura a jeho přijetí jsou. 
Dědek byl svého času dokonce národním koordinátorem 
pro zavedení eura. Jenže přijetí společné měny je roz-
hodnutí výsostně politické, centrální banka má nanejvýš 
poradní hlas. A Sobotkova vláda už těsně před volbami 
žádný závazný termín vyhlašovat nebude. Co udělá příští 
kabinet, je ve hvězdách. Pokud ale jde o Evropskou unii 
a záležitosti s ní spojené, bude mít dost starostí s tím, jak 
se vyrovnat s brexitem.
 Jana Havligerová

Účetní oddělení už prostě nedokáže žít se starými čísly – příliš 
mnoho špatných zážitků, příliš mnoho bolestivých vzpomínek. 
tak jsme je nahradili zcela novou sadou a byli bychom rádi, 
kdyby na tom s námi zbytek firmy spolupracoval. 

České datové tarify 
patří k nejhorším 
v Evropě. Za velké 
peníze nabízejí velmi 
malé porce dat.
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Češi kupují reality  
v dubaji i na Floridě

Daniel Novák

 Od globální realitní sítě 
Sotheby’s International jste 
získala licenci pro Českou 
republiku a další země. 
Není problém, že je tady 
značka málo známá?
Mnoho klientů značku zná 
z minulosti, ale i ze zahrani-
čí. Ale protože o Sotheby’s 
International Realty nebylo 
v České republice dlouho sly-
šet, stále nás hodně lidí za-
měňuje s aukčním domem. 
I proto připravujeme cílenou 
brandovou kampaň s vysvět-
lením, jaké služby Sotheby’s 
International Realty nabízí. 

 Použijete v kampani 
nějaké nové strategie?
Digitál vládne světu, velká 
část komunikace se přesunu-
la do on-line prostředí. Velmi 
oblíbená jsou videa nemovi-
tostí, která klientovi umožní 
virtuální prohlídku z tepla 
domova. Ze statistik vidíme, 
že videa jednoznačně vedou. 
Mají větší počet zhlédnutí 
než fotogalerie. Fenoménem 
i v realitách jsou sociální 
sítě. Jsem jejich příznivkyní, 
ale současně si nemyslím, 
že se prestižní nemovitost 
prodá přes Facebook nebo 
Instagram. Jednotlivé profily 
však mohou být ukazateli 
kvality nabízených nemovi-
tostí.

 Ve vašich videích jsou 
záběry na nemovitosti 
z dronu. Je to v marketingu 
nový trend?
Videa s použitím dronů jsou 
stále více populární. Je to ov-
šem finančně náročné. Navíc 
jedno dvouminutové video 
stojí nejen spoustu peněz, 
ale i času. Někdy je nutno če-
kat na ideální počasí, záběry 
se točí i několik dnů. V Praze 
bohužel drony většinou kvů-
li legislativě použít nelze, ale 
například u mimopražských 
vil s tím máme výbornou 
zkušenost. 

 Do Sotheby’s jste vstou-
pila na podzim. Máte za tak 
krátkou dobu vůbec co 
prodávat?
Do nového roku jsme vstou-
pili s novým týmem, strategií 
a v neposlední řadě i s no-
vým portfoliem nemovitostí. 
To zahrnuje exkluzivní byty 
v centru Prahy, unikátní 
vily v prestižních pražských 
lokalitách, ale také nabídku 
nemovitostí v zahraničí.

 Mají čeští investoři zá-
jem o zahraniční reality?
Rozhodně. Až mě samotnou 
překvapilo, kolik zájemců 
evidujeme. První a současně 
největší skupina si v cizině 
kupuje v blízkém okolí něco 
pro potěšení. Nejčastěji 

v Chorvatsku, Rakousku, 
Itálii, Španělsku. Druhým 
typem jsou investoři, kteří 
nemovitosti hodlají pro-
najímat nebo spekulují 
na růst hodnoty. Ti si kromě 

zmíněných destinací po-
řizují nemovitosti napří-
klad v Americe na Floridě 
nebo v Dubaji. Velký zájem 
zaznamenáváme o sezonní 
pronájmy v zahraničí napří-
klad v Toskánsku, na Sardi-
nii nebo ve Španělsku. Velmi 
často jde o destinace, které 
kombinují moře a golf.

 
 Jak jsou na tom tyto 

zahraniční nemovitosti 
z hlediska výnosů?
Investorů, kteří kupují pouze 
spekulativně, ubylo. Lidé 
chtějí koupené nemovitosti 
v zahraničí alespoň zčásti 
sami užívat. Takovou koupi 
berou samozřejmě jako 
dobře uložené finanční pro-
středky, a to navíc do lehce 

obchodovatelných nemovi-
tostí, které mohou kdykoli 
prodat. Když například 
v Miami vlastníte byt, který 
si menší část roku užijete 
sami a po zbytek období ho 
pronajímáte, tak vám ročně 
může přinést výnos kolem 
pěti až osmi procent. Výnosy 
nemovitosti v zahraničí jsou 
až na výjimky obdobné jako 
u nás. 

 Dvanáct let jste působila 
jako developerka, sídlíte 
v kancelářích v Pařížské 
ulici, které jste tehdy sama 
vybudovala. Je v tom nos-
talgie po minulém byznysu?
Pařížskou mám samozřejmě 
ráda. I díky tomu, že jsme 
za mého působení ve spo-

n Kde jinde se patří potkat obchodnici 
s luxusními nemovitostmi než 
v proslulé Pařížské ulici. A to navíc 
v domě, který ještě jako developerka 
předělala na prémiové kanceláře. 
Prodeje realit i v nejvyšších cenových 
úrovních přitom jen kvetou, bohatých 
lidí přibývá. „Dnes běžně přijde 
třicetiletý klient. Vůbec nemůžete 
tušit, jestli neprodal nějakou 
technologickou aplikaci a nezbohatl,“ 
říká realitní byznysmenka ilona 
mančíková.  

 Když v Miami 
vlastníte byt, 
který si menší část 
roku užijete sami 
a po zbytek období 
ho pronajímáte, tak 
vám ročně může 
přinést výnos kolem 
pěti až osmi procent. 
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lečnosti FIM Group právě 
v této ulici realizovali jeden 
z našich úspěšných projek-
tů Pařížská 26, který nebyl 
paradoxně rezidenční. To se 
ve finále ukázalo jako dobrá 
volba při následném prodeji. 
Developmentem jsem se 
zabývala dlouho na to, abych 
nostalgicky nevzpomínala. 
Být developerem je náročné 
a obohacující zároveň. Je 
to velká zodpovědnost. Co 
postavíte, tady zůstane další 
desítky a možná stovky let. 

 Je Pařížská vhodnější 
pro komerční prostory, 
nebo pro bydlení?
Pařížská ulice je fenomén. 
Lidé v ní chtějí být čistě 
pocitově už jen proto, že 
je to statusová lokalita. Je 
to krásná ulice, domy jsou 
úžasné, je tu silný genius 
loci. Retailové prostory 
v Pařížské jsou nejdražší 
v Praze. Sídlí tu nejprestiž-
nější světové značky, které 
si mohou dovolit platit 
vysoké nájmy. Totéž platí 
i pro byty. Je jich tu velmi 
málo a tomu odpovídají 
také ceny.

 Jak se luxus v bydlení 
vlastně určuje? Cenou?
U luxusu nejde jen o cenu, 
ale o zážitek, komfort 
i lokalitu. Cena může být 
uměle vyhnaná, nemusí být 
adekvátní kvalitě. Je to indi-
viduální. Každý vnímá luxus 
jinak. Proto nerada použí-
vám v souvislosti s bydlením 
pojem luxusní. Na druhé 
straně se mu ale nemůžeme 
vyhnout. Když se vrátíme 
k marketingu, tak vidíme, že 
lidé na internetu nejčastěji 
vyhledávají právě sousloví 
luxusní bydlení. 

 Zmínila jste fenomén lo-
kality. Je bydlení pro movité 
myslitelné mimo centrum 
Prahy?
Každý nechce žít v ruchu 
centra. Například Staro-
městské náměstí je úžasné 
unikátní místo, rezidenčně 
ale naprosto nefunguje. Má 
mnoho hendikepů. Je tam 
ruch, jsou tam turisté, nelze 
tam zaparkovat. Navíc co  
klient, to názor. Někdo 
miluje staré věci, historické 
domy, rekonstrukce, repa-
sované prvky, z nichž dýchá 
historie. Jiní lidé k tomu 
vztah nemají vůbec. Takoví 
klienti preferují novostavby, 
čistý, jednoduchý, minimali-
stický styl. Luxusní nemovi-
tost tak můžete najít i mimo 
centrum, mimo Prahu.

 Co se v luxusu děje s ce-
nami realit?
Občas zdejší ceny stále po-
važujeme za vysoké. Je však 
třeba si uvědomit, že Praha 
je dnes plnohodnotná ev-
ropská metropole. Tak proč 
by tu ceny měly být výrazně 
nižší než jinde? Ceny tedy 
jdou určitě nahoru. U histo-
rických nemovitostí v centru 
Prahy ovšem není důvod, 
aby klesaly. Centrum není 
nafukovací, omezená nabíd-
ka je rovněž v prestižních lo-
kalitách, jako je Ořechovka, 
Hanspaulka, Bubeneč nebo 
Troja. Historicky to byla pro 
buržoazii a smetánku centra 
dění a je tomu tak stále. Vily 

tam mají své kouzlo, jsou 
unikátní a víc jich tam už 
nenaroste. Proto si drží 
hodnotu. Z druhé strany při-
bývá movitých klientů. Ceny 
těchto nemovitostí si svoji 
hodnotu budou stále držet. 

 Lidé bohatnou?
Určitě se rozšířil věkový roz-
ptyl kupujících. Dnes běžně 
přijde třicetiletý klient. 
Vůbec nemůžete tušit, jestli 
neprodal nějakou technolo-
gickou aplikaci a nezbohatl. 
Hodně lidí prodává rodinné 
firmy a řeší, do čeho uložit 
peníze. A logicky se nabízejí 
nemovitosti. Navíc střední 
a vyšší třída bohatne a může 

si i díky nízkým úrokovým 
sazbám kupovat čím dál 
lepší bydlení. 

 Po čem je na trhu největ-
ší hlad?
Roztrhl se pytel s malými 
byty v centru na investi-
ci. Kolem padesáti metrů 
čtverečních, jedna ložnice. 
Klient ví, že takový byt 

vždy skvěle pronajme. Ale 
tyto nemovitosti na trhu 
chybějí. Velké historic-
ké byty kvůli památkové 
ochraně nemůžete rozdělit 
na menší.  

 Takže zájemci o pré- 
miové bydlení mají nereál-
né představy?
Klienti často chtějí byty, 
které v zásadě neexistují. 
Chtějí, aby byl v Praze 1, 
měl přes dvě stě metrů 
čtverečních, skvělý výhled, 
parkování, výtah, rekon-
struovaný dům a velkou 
terasu. Takové byty ale 
logicky nemohou být, proto-
že domy v této části města 
nejsou takto stavěné. Když 
už mám výhled, tak tam 
nemám parking, když je 
výhled a parkování, tak zase 
není rekonstruovaný dům. 
Zkrátka jako neexistuje ide-
ální muž, neexistuje ideální 
nemovitost. Až na výjimky. 

 Na straně realitních 
kanceláří jste relativně 
nově. Jak na vás branže 
působí?
Chybí tu regulace. Věřím, 
že se brzy dočkáme legis-
lativních změn, tak jako 
v zahraničí. Nejen v USA 
funguje pro realitní makléře 
přehledný licenční systém. 
Nemovitosti tak nemůže 
prodávat každý, ale jen ten, 
kdo má oprávnění. Jsem 
pro přísnější pravidla, která 
určují, kdo se může stát 
realitním makléřem. Uvítala 
bych i přehlednost výše 
provizí. Tendence prodáva-
jících je tlačit provize dolů, 
očekávají ale plnohodnotný 
servis. Stále spíše výjimečná 
je u prodeje rezidenčních 
nemovitostí provize hrazená 
ze strany kupujícího.

přes deset 
let působila 
ve vedení 
developerské 
společnosti 
FiM Group. S ní mimo 
jiné uskutečnila realitní 
projekty v centru prahy 
v pařížské nebo dlouhé ulici. 
Na podzim 2016 získala 
od centrály mezinárodní 
realitní kanceláře Sotheby’s 
international licenci pro 
provoz pobočky v Česku, 
na Slovensku a v chorvatsku.

ilona 
mančíková (39)

 Zkrátka jako 
neexistuje ideální 
muž, neexistuje 
ideální nemovitost.
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KOMiKS

Frank Miller,  
Bill Sienkiewicz: 
Elektra – Atentát

(Nakladatelství: 
Crew)
Kdo zná typické 
superhrdin-
ské komiksy, 
bude z komiksu 
Elektra – Atentát 
šokovaný. Takto 
avantgardní dílo, 
a to obrazově 
i textově, se v tomto žánru v češtině snad ještě 
neobjevilo. Frank Miller (autor kultovního Sin 
City) vypráví příběh jedné nájemné vražedkyně 
velmi útržkovitě, mísí časové roviny, skáče mezi 
dějovými linkami a vedle objektivního příběhu 
zachycuje především vnitřní stavy hrdinky 
i dalších postav. Obrazově je komiks neméně 
náročný a výrazně převyšuje průměr současný, 
natož roku 1985, kdy album Elektra – Atentát 
vzniklo.

KOMiKS

Alejandro 
Jodorowsky, 
Georges Bess: 
Bílý láma

(Nakladatelství: 
Crew)
Crew pokraču-
je ve své edici 
Mistrovská díla 
evropského 
komiksu a opět 
sáhla po legendár-
ním scenáristovi 
Alejandru Jodorowském. Ten spolu s George-
sem Bessem vytvořil komplexní komiks Bílý 
láma. Po žánru space opery nebo historické 
fikce se Jodorowsky pustil do náboženského, 
až mystického příběhu bělocha, který se stane 
vládcem buddhistického Tibetu. Znalce Jodo-
rowského díla Bílý láma příliš nepřekvapí, na-
bízí typické prvky jeho rukopisu (psychedelie, 
násilí, šokující zvraty, pokus o transcendentální 
přesahy). Kvůli tomu však také platí, že tento 
komiks rozhodně není určen všem milovníkům 
tohoto média.

Stanislav Šulc

n Dojemný vítězný film 
posledního festivalu 
v Cannes Já, Daniel Blake 
ukazuje ikonu britského 
kritického sociálního 
realismu Kena Loache 
v dobré formě.

Iva Přivřelová

Ken Loach chtěl s filmováním 
skončit už po nostalgickém re-
tru Jimmyho tančírna. Nakonec 
se ale se svým dlouhole-
tým spolupracovníkem 
Paulem Lavertym 
pustil do kritiky 
britského systé-
mu sociálních dá-
vek. Za novinku 
Já, Daniel Blake 
pak nedlouho 
před svými osm-
desátinami získal 
loni v květnu svou 
druhou Zlatou palmu 
z festivalu v Cannes.

Ne že by to znamenalo, že je 
Já, Daniel Blake komplexnější 
film než jeho soupeř v soutěži 
Toni Erdmann. Dojemný příběh 
padesátiletého tesaře po in-
farktu, který se potýká s necit-
livou byrokracií, nicméně patří 
k nejlepším a divácky nejpří-

stupnějším Loachovým dílům. 
Jak u tohoto levicového filmaře 
bývá zvykem, jeho novinka má 
silný politický apel – tentokrát 
velmi jasně protestuje proti 
tomu, jak je v Británii nastavený 
systém sociálních dávek. Divák 
se jen těžko může nepostavit 
na stranu titulního hrdiny. 
Daniel Blake je slušný, skromný 
a zásadový a Dave Johns, který 
dnes v Praze doprovodí českou 
premiéru snímku, ho i přes 
minimum hereckých zkušeností 
ztvárnil dost přesvědčivě, aby 

se mu dala odpustit jeho 
vyretušovaná kladná 

osobnost. 
I Blakeovu 

novou kamarád-
ku, svobodnou 
matku, která se 
po přestěhování 
do Newcastlu 

také potýká se 
složitými pravidly 

dávek a nedostatkem 
peněz, tvůrci vykreslují 

mimořádně pozitivně, jako 
loajální a obětavou. A nováček 
Hayley Squiresová ji rovněž hra-
je s odzbrojující přesvědčivostí, 
díky níž je pak scéna jejího 
malého duševního zhroucení 
v potravinové bance nezapo-
menutelně silná a srdceryvná. 
K tomu i pravdivější než závě-

rečné citové apely, které jsou 
předvídatelné a příliš okázalé.

Loach a Laverty záměrně 
a zřetelně fandí svým hrdi-
nům, jejichž nepřítelem se stal 
lhostejný systém, jenž mění lidi 
v čísla, a úředníci bez pocho-
pení a empatie. Jejich vášnivá 
kritika už vzbudila společen-
skou debatu v Británii a má sílu 
změnit vztah středostavovského 
obecenstva k lidem na podpoře. 
Kromě toho jde i o dobré drama. 
Laverty si příběh obsahující 
i okamžiky absurdního humo-
ru opět podložil důkladnými 
rešeršemi, Loach věrný tradici 
britského sociálního realismu 
natáčel na autentických místech 
po Newcastlu. A z jejich filmu 
kromě spravedlivého rozhořčení 
vyzařuje i protest, důstojnost 
a velká humanita.

Autorka je spolupracovnicí redakce

emotivní protest 
proti byrokracii

Tipy

HBO • 20.00

DeaDPool

komiksová komedie 
deadpool se stala 
jedním z největších 
hitů loňského roku 
a její scénář byl 
dokonce nominovaný 
na několik cen.

já, daniel Blake

(drama, velká Británie/Francie/Belgie, 
100 minut)
režie: ken loach
hrají: dave Johns, Hayley Squiresová, 
Sharon percyová, Briana Shannová
Premiéra: 2. února
hodnocení: 80 %

Loach a Laverty  
záměrně a zřetelně fandí 

svým hrdinům, jejich 
nepřítelem se stal lhostejný 

systém, jenž mění lidi v

čísla.

Přátelé v nouZi. Katie (Hayley Squiresová) a Daniela (Dave Johns) spojily stejné problémy, ale i přání pomoci si.
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PomoC v aFriCe. nadace 
Korunka luhačovice společně s lá-

zeňskou skupinou Royal Spa da-
rovala dvěma dětským domovům 
v Ghaně školní pomůcky a dárky 
pro více než 150 dětí. Vedle toho 
na místě přispěla nadaci Chance 

for Children, která centrum pro 
opuštěné děti provozuje, částkou 

jeden tisíc amerických dolarů. 
Centrum peníze využije na další 

pomůcky nebo stravu pro děti. 
na snímku v pozadí ředitelka 

Korunky luhačovice Veronika 
Záhorská a velvyslankyně čR 

v Ghaně Gita Fuchsová s dětmi 
z ghanského Drop-in Centra.

Studenti S náPadY. V Prague Startup Centre se 
konalo finále soutěže žáků středních škol s názvem 
Soutěž a Podnikej. Vítězové jednotlivých regionál-
ních kol zde prezentovali podnikatelské projekty 
před odbornou porotou. na prvním místě se umísti-
la anna Suková (na snímku) se sociálně zaměřeným 
projektem Hračky s příběhem. oproti regionálnímu 
kolu se soutěžící ve svých prezentacích více zamě-
řovali na finální tahy projektů. tedy vstup na trh 
a finanční aspekty.

jak na itálii. Do pražské makro akademie zavítal italský šéfku-
chař Roberto Carcangiu. během speciálního workshopu seznámil 
přední české a slovenské kuchaře s filozofií italské kuchyně, která 
je podle něho postavená na kvalitních surovinách a správných 
postupech přípravy. Roberto Carcangiu (na snímku vlevo s Petrem 
Stádníkem z makro akademie) je prezidentem italské asociace 
profesionálních kuchařů a věnuje se food stylingu ve Food Design 
Studiu v miláně.

BaZarové výroČí. 
Společnost aaa aUto u pří-
ležitosti oslav čtvrtstoletí 
fungování na tuzemském 
trhu uspořádala společen-
ský večer, kde nechyběly 
nejvýznamnější osobnosti 
české podnikatelské a me-
diální scény. Večerem pro-
vázel leoš mareš a na pódiu 
vystoupili například Petr 
Vondráček se skupinou 
lokomotiva nebo zpěvačka 
a moderátorka Ester Kočič-
ková. V rámci dobročinné 
aukce na podporu Dětské 
dopravní nadace (na sním-
ku) vydražila společnost 
Essox automobil z aaa 
aUto za 201 000 korun. 

hrY a hlavolamY. Děti z dětských domovů a dalších organizací podporovaných nadačním 
fondem albert si v prostorách národní technické knihovny vyzkoušely v exkluzivní premiéře sedm 
tradičních i moderních společenských her od výrobce Hasbro. Sběratel Jaroslav Flejberk pak dětem 
ukázal známé i neobvyklé hlavolamy. Závěr odpoledne si mohli mladí návštěvníci zpestřit interak-
tivní prohlídkou knihovny.
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Zažila vaše společnost něco významného?
Pište nám na lidee15@cninvest.cz
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Snídaně Pod 
vodou. 
bruselské potá-
pěčské centrum 
nEmo33, které je se 
svými třiatřiceti me-
try jedno z nejhlub-
ších na světě, nabízí 
svým návštěvníkům 
i degustační specia- 
litu. Do kulovité 
jídelny „the Pearl“, 
umístěné v hloubce 
pěti metrů, nosí 
číšnice zákazníkům 
jídlo ve speciálním 
voděodolném obalu. 
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Vědci zjistili, že...

n Britský výzkum 
mezi dospělými, kteří 
byli v dětství ve skaut-
ském oddíle, ukázal 
na menší pravdě-
podobnost výskytu 
úzkostí a depresí 
v pozdějším životě.

Cílem generační studie 
provedené vědci z univerzit 
v Edinburghu a Glasgow bylo 
zjistit, zda je dětství ve skau-
tu nějak spojené se stavem 
duševního zdraví v dospělosti, 
a jestli a jak toto souvisí se 
sociálním původem. Studie 
prokázala, že očekávané 

horší duševní zdraví spojené 
s nižším sociálním původem 
se nevztahuje na děti, které 
byly skauty. Tento výsledek 

vypovídá o pozitivním vlivu 
skautingu – prostředí, kde se 
setkávají děti ze všech spole-
čenských vrstev. 

Členství ve skautských 
oddílech mladým lidem 
pomáhá učit se dovednostem 
potřebným pro život, zapojit 
se do skupinových činností 
a užívat si aktivit v přírodě. 
Všechny tyto body jim tak 
mohou pomoci k lepšímu 
dlouhodobému duševnímu 
zdraví. Profesor Richard 
Mitchell z Centra pro výzkum 
prostředí, společnosti a zdraví 
na univerzitě v Glasgow uvedl, 
že stejný přínos se neprokázal 
u žádného jiného typu volno-
časové činnosti.

Mitchell vysvětluje: „Do-
mníváme se, že důvodem je 
strukturovaná povaha aktivit, 
které skauti dělají. Tedy když 

ve skautu přemýšlíte, co 
se bude týden co týden dít, 
čelíte novým výzvám. Učíte 
se, jak tyto výzvy překonávat 
za pomoci svých kamarádů, 
a získáváte nové dovednosti. 
Zvyknete si překonávat neoče-
kávané situace, a my věříme, 
že právě to je základem příno-
su skautingu.“

Vědci tvrdí, že dětství 
ve skautu může být budoucím 
základem odolnosti vůči stre-
sujícím životním situacím. „Je 
překvapující, že tato odolnost 
se u jedinců vyskytuje ještě 
tolik let poté, co byli skauty,“ 
prohlásil vedoucí výzkumu 
profesor Chris Dibben z Edin-
burské univerzity. /čtk/

...skauting utužuje duševní zdraví

ZoCelení Skauti. Dětství strávené ve skautském oddíle má 
pozitivní vliv na duševní pohodu i v dospělosti.
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